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دادستان سیستان و بلوچستان:
 برای هیچ نوجوانی حکم محاربه

 صادر نشده 
دادســتان مرکز استان سیســتان و بلوچستان گفت: 
ادعای رســانه های معاند مبنی بــر صدور حکم محاربه 
برای ۲ نوجوان زیر ۱۸ ســال بلــوچ در زاهدان به هیچ 
وجه صحت ندارد.به گزارش ایســنا، بــه نقل از میزان، 
مهدی شمس آبادی در رابطه با ادعای برخی رسانه های 
معاند مبنی بر صــدور حکم محاربه برای ۲ نوجوان زیر 
۱۸ بلــوچ در زاهدان اظهار کــرد: این ادعا به هیچ وجه 
صحت ندارد.شمس آبادی با بیان اینکه رسانه های معاند 
زمانــی که می بینند همدلی و اتحاد بین اقوام و طوایف 
استان سیستان و بلوچستان شکل گرفته است، هر روز 
با انتشــار یک خبر دروغ و نادرست در پی ضربه به این 
اتحاد هســتند، تاکید کرد: برای هیچ فرد زیر ۱۸ سالی 
در دادگاه کیفری یک زهدان حکم محاربه صادر نشــده 
است.در همین حال مرکز رسانه قوه قضاییه اعلام کرد: 
دومین جلسه دادگاه رسیدگی به پرونده ضاربان شهید 
روح الله عجمیان صبح روز پنجشــنبه دهــم آذر ماه در 
استان البرز برگزار شد. شهید ســید روح الله عجمیان، 
متولد ۲۰ بهمن ســال ۱۳۷۳ از بسیجیان حوزه ۴۱۷ 
شهدای کمال شهر کرج بود که روز پنجشنبه ۱۲ آبان ماه 
در جریان اغتشاشات و ناامنی های آزاد راه کرج - قزوین 
در محدوده بهشت ســکینه )س( کرج با ضربات چاقو 
برخی اغتشاشگران به درجه رفیع شهادت نائل آمد.روز 
چهارشنبه گذشته اولین جلسه دادگاه برگزار و به اتهامات 
۹ نفر از متهمان با حضور وکلا، خانواده های آنها و مددکار 
اجتماعی رسیدگی شد. بر اساس اعلام مرکز رسانه قوه 
قضاییه، ۳ نفر از ۱۵ متهم این پرونده ۱۷ سال سن دارند. 
در همین راستا و براساس ماده ۳۱۵ قانون آیین دادرسی 
کیفری پرونده  افراد بالغ زیر ۱۸ ســال که اتهام آنها در 
صلاحیت رســیدگی در دادگاه انقلاب اســت و با تعدد 
قضات رسیدگی می شود باید در شعبه یک دادگاه کیفری 
یک اســتان ویژه رسیدگی به جرایم نوجوانان رسیدگی 
شود، قضات دادگاه امروز هم ابلاغ دادگاه انقلاب را دارند 
و هم مستشار دادگاه کیفری یک ویژه رسیدگی به جرایم 
نوجوانان و دارای ابلاغ ویژه هستند.در جریان رسیدگی به 
این پرونده تمام تشریفات قانونی برای رسیدگی به پرونده 
متهمان زیر ۱۸ سال رعایت شده است و متهمان از تمام 
امتیازاتی که قانون برای آنها در نظر گرفته است از جمله 

داشتن وکیل و حضور مددکار برخوردار هستند.

تاکید رئیس جمهور بر ایجاد اشتغال و 
تامین مسکن معلولین

رئیس جمهور بر ضرورت ایجــاد فرصت های اجتماعی 
برابــر برای افراد دارای معلولیت تاکید و اظهار کرد: همه 
دستگاه ها و سازمان ها مسئول هستند نهایت تلاش خود را 
برای ایجاد زمینه رشد و شکوفایی استعدادهای افراد دارای 
معلولیت و نیز ایجاد فرصت های شــغلی برای آنها به کار 
گیرند.  سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر دیروز در مراسم 
گرامیداشــت »روز جهانی افراد دارای معلولیت« ضمن 
تبریک این روز به افراد دارای معلولیت، از دست اندرکاران 
برگزاری این نشســت نیز تشکر کرد و گفت: شاید افراد 
دارای معلولیت به لحاظ جسمی نقصی داشته باشند، اما 
خداوند به آنها توانایی هایی داده که توانســته اند با همت 
والا گام های بلندی در جهت علم و دانش آموزی، ورزشی، 
فعالیت هــای اجتماعی، فرهنگی، اقتصــادی و تولیدی 
بردارند.رئیس جمهور با اشاره به اینکه افراد نام آور زیادی 
داشــته ایم که به رغم داشــتن معلولیت در عرصه های 
مختلف علمــی و اجتماعی و ورزشــی کارهای بزرگ 
کرده اند و جزو مفاخر به حساب می آیند، افزود: پدران و 
مادران افراد دارای معلولیت، فراتر از احساسی که معمولا 
والدین به فرزندان خود دارند، احساس مسئولیت بیشتری 
به فرزندان دارای معلولیت خود دارند که بسیار ارزشمند 
اســت و همه افراد جامعه باید نه به عنوان حس ترحم، 
بلکه به عنوان یک احساس مسئولیت ویژه به افراد دارای 
معلولیت توجه کنند.رئیسی بر ضرورت ایجاد فرصت های 
اجتماعی برابر برای افــراد دارای معلولیت تاکید کرد و 
اظهار داشت: همه دستگاه ها و سازمان ها مسئول هستند 
نهایت تلاش خود را برای ایجاد زمینه رشــد و شکوفایی 
استعدادهای افراد دارای معلولیت و نیز ایجاد فرصت های 
شــغلی برای آنها به کار گیرند.رئیس جمهور اضافه کرد: 
متناسب سازی وضعیت خیابان ها و مراکز عمومی و شهری 
برای تردد افراد دارای معلولیت از مهمترین مسئولیت های 
همه مســئولان و دســتگاه ها در قبال این افراد اســت. 
همچنین ایجاد مراکز و امکانات توانبخشــی برای افراد 
دارای معلولیت بایــد با یک کار جهادی و انقلابی دنبال 
شود تا همه معلولان کشــور بتوانند به شکل مناسب و 
کافی به این دست مراکز دسترسی داشته باشند و از این 
طریق مشکلات آنها به شکل موثری کاهش یابد. رئیسی با 
تاکید بر ضرورت و اهمیت شنیده شدن خواسته های افراد 
دارای معلولیت تصریح کرد: توجه به نظرات و مطالبات 
افراد دارای معلولیت نه از سر ترحم بلکه از سر نوع دوستی 
و دگرخواهی ناشی از خداخواهی دنبال شده و تبدیل به 
یک فرهنگ عمومی شود. دستگاه ها و سازمان های دولتی 
نیز باید پیگیری خواسته های افراد دارای معلولیت را به 
عنوان یک وظیفه شرعی، انسانی و الهی دنبال کنند.رئیس 
جمهور با اشاره به هزینه های سنگین تجهیزات توانبخشی 
خاطرنشان کرد: این مسئله از آن دسته مسائلی است که 
دولت می تواند  کمک موثری کند تا عزیزان دارای معلولیت 
برای تهیه وسایل یا تجهیزات مورد نیاز خود دچار مشکل 
نشوند. هم از وزیر تعاون و هم از رئیس سازمان بهزیستی 
و از همه سازمان ها و نهادهایی که در این رابطه مسئولیت 
دارند، می خواهم که حمایت های لازم را به عمل آوردند 
تا افــراد دارای معلولیت برای تامین تجهیزات مورد نیاز 
خود به سختی نیفتند.رئیسی با بیان اینکه می توان برای 
تامین نیازمندی ها و تهیه تجهیزات توانبخشــی به افراد 
دارای معلولیت یارانه پرداخت کرد، گفت: مسئله بعدی 
که باید مورد توجه جدی قرار گیرد موضوع اشتغال افراد 

دارای معلولیت است. 

خبر

صدیقی خطیب جمعه تهران:
 مسئولان اشتباهاتی کردند

 اما امام و رهبری نه
حجت الاســلام کاظم صدیقی، خطیب جمعه تهران در 
خطبه های نماز جمعه این هفته تهران گفت: همه خوبی ها 
ریشه در تقوا دارد و به صراحت در قران آموختند اگر ملتی 
تقوا داشــته باشــند خدا زندگی آنها را آسان می کند.به 
گزارش ایسنا، وی ضمن تبریک تولد حضرت زینب و روز 
پرستار گفت: حضرت زینب )س( تمام کارهایش حسینی 
بود و بو و خوی امام حســین)ع(را می داد. ایشان سخت 
ترین تهدیدها را به بهترین فرصت ها تبدیل کرد.صدیقی 
اظهار کرد: شــهید ســلیمانی ما سیاستمدار، خوش فکر 
و شــجاع بود و تجارب فراوانی داشــت و فتوحات زیادی 
را پشــت سر گذاشــته بود اما خدا می داند در برابر نایب 
امام زمانش ســردار و سرلشکر نبود، بلکه دلداده و شیدا 
بود. این را در فرماندهان ســپاه هم می بینید که فراتر از 
امیری و لشکری عمل  می کنند.صدیقی با تاکید بر روحیه 
بســیجی که در ملت ایران جریــان دارد، گفت: ایران با 
همه اســتکبار در جنگ است و دشمن با همه امکانات و 
سیستم اطلاعاتی پیچیده در برابر ایران همیشه شکست 
خورده است و همه تهدیدهای اســتکباری را ملت ایران 
تبدیل به فرصت کرده اســت.امام جمعه موقت تهران با 
تاکید بر تبعیت از رهبری و ولایت اظهار کرد: کسانی به 
امام حسین )ع(ابراز علاقه کردند اما وقتی حضرت مسلم 
آمد تبعیت نکردند و معلوم شد دروغ می گفتند. ملت ایران 
۴۳ سال است با همه قدرت های بزرگ درگیر است اما خم 
به ابــرو نیاوردند. از این رو محبت رهبری غیر از مناصب 
اعتباری و یک حقیقت و نورانیت و جذبه الهی است. مساله 
بسیج اشاره به روح بسیجی دارد.وی افزود: روحیه بسیجی 
یعنی ذوب در ولایت و خدا محور بودن است. در گذشته 
اشتباهاتی شده است و در مســوولان زیاد است اما امام 
و رهبری اشتباه نکردند چون تقوا دارند. رهبری در همه 
مشکلات به جمکران می رود و به امام زمانش پناه می برد. 
حضرت آقا با خصوصیاتی که خودشــان دارند می گویند 
بسیج در کنار همه کارها باید تمرین معنویت کند. امروز 
این ملت بسیجی که شاهکار دنیاست اقتدارش را از باورش 
به این مساله می گیرد که رهبرش، نایب امام زمان است. 
این شاه کار بسیج است که زیر پرچم حضرت زینب)س( 
نشان داده می شود.صدیقی با اشاره به گرامیداشت روز ۱۶ 
آذر، روز دانشجو گفت: من هر هفته با دانشگاه های مختلف 
در ارتباط و مانوس هســتم. دانشجویان لانه جاسوسی را 
تســخیر کردند و امام پیــام داد خوب جایی را گرفتید و 
رها هم نکنید و این معجره دانشجویی بود. دانشجویان در 
بحث اعتکاف هم سرآمد بودند یا در دفاع مقدس جنبش 
دانشجویی هزاران شهید تقدیم کرده است. امروز بدانید 
امام حسین )ع(در دانشگاه ها خیمه و پرچمی برافراشته 
دارد و هر جا پرچم امام حســین)ع( اســت آنجا پرچم 
پیروزی اســت اگر چند نفر حرمت ها را شکستند بدانید 
دانشــگاه هایی که با خون شهدا تاسیس شده است نمی 
تواند بــه انقلاب صدمه بزند و تا آخر زیر پرچم ولایت به 

وظایف دانشجویی اش ادامه می دهد.

عضو کمیسیون امنیت ملی:
کمیته حقیقت یابِ متشکل از ۴ سازمان و 

وزارت خانه به درد هیچ کس نمی خورد
یک عضو کمیسیون امنیت ملی گفت: کسانی که معترض 
هستند را به کمیسیون )حقیقت یاب( دعوت کنیم تا حضور 
فعال داشته باشند زیرا کمیسیون متشکل از ۴ سازمان و 
وزارت خانه به درد هیچکس نمی خــورد و هیچ ارزش و 
کارکردی ندارد و یکجانبه نگری دارد در صورتی که باید 
۲ جانبه باشــد و ریشه ها را دریابند و مشکلات جامعه را 
حل کنند.شــهریار حیدری عضو کمیسیون امنیت ملی 
در گفت وگو با ایلنا،  درباره تشکیل »کمیته حقیقت یاب« 
از ســوی وزارت کشور و این که کمیته مذکور متشکل از 
چه گروه هایی باید باشــد و چقدر لازم است گزارشات به 
صورت شفاف و صادقانه به مردم داده شود، گفت: اتفاقاتی 
در کشــور افتاد و بیش از ۲ ماه طول کشید، این اتفاقات 
قابل تحلیل اســت و قابل عبور نیست که بخواهیم از آن 
به راحتی عبور کنیم و بگوییم گذشت.وی با بیان این که 
افرادی به خیابان آمدند تجمع و اعتراض کردند، خاطرنشان 
کرد: بخش عمده ای از معترضین انتقاد به وضعیت موجود، 
اشتغال، بیکاری، تبعیض در ادارات و ارگان ها دارند. همه 
این موارد موضوعاتی اســت که معترضان به آن اعتراض 
دارند. از ســوی دیگر یک عده بالاخره تروریست بودند؛ 
واقعیت این است که رژیم صهیونیستی، آمریکا و عربستان 
دوست داشــتند ایران به طور کلی دچار تنش شود، اما 
آنچه که پایه تنش شــد، بحث های اعتراضی به وضعیت 
موجود بود و بعدا سرویس های کشورهای خارجی سوار بر 
اعتراضات شدند و بخش هایی از  اعتراضات را به اغتشاش 
تبدیل کردند کــه این را باید تفکیک کنیم.این نماینده 
مجلس شورای اسلامی یادآور شد: از مسئولیت های مهم 
وزارت کشور رسیدگی مســائل اجتماعی و سیاسی در 
داخل اســت و آقای وزیر کشور به عنوان مسئول امنیت 
کشــور آن کمیته صیانت از حقوق مردم که مدنظرشان  
است تشکیل داده اند این کمیته باید متشکل از سازمان ها 
و نهادهای مختلف با تاکید بر احزاب و گروه های مشخص 
از همه طیف ها، تفکرات و از علمای بزرگ و افراد صاحب 
نفوذ از نخبگان استان های مختلف جامعه و حتی کسانی 
که معترض وضعیت موجود هستند، باشد.وی تاکید کرد: 
اغتشاش گر و تروریســت را به کنار بگذاریم، کسانی که 
معترض هســتند را به کمیسیون دعوت کنیم تا حضور 
فعال داشته باشند زیرا کمیسیون متشکل از ۴ سازمان 
و وزارت خانه بــه درد هیچکس نمی خورد و هیچ ارزش 
و کارکردی ندارد و یکجانبه نگــری دارد در صورتی که 
باید ۲ جانبه باشد و ریشه ها را دریابند و مشکلات جامعه 
را حل کنند. دســتگیر کردن، آزاد کردن و تهدید کردن 
بخشــی از کار پلیسی است و در کشورهای مختلف هم 
مرسوم اســت اما اگر بخواهیم مشکلات را اساسی حل 
کنیم باید به صورت ریشه ای به موضوعات بپردازیم و به 

جای تعصب نگری واقع نگر باشیم.

خبر

همدلی|  بعد از حمله هکری به خبرگزاری 
فارس، مجموعــه از اطلاعاتی کــه از این 
خبرگزاری هک شــده بود در شــبکه های 
اجتماعی منتشــر شد. اطلاعاتی که به نظر 
می رســد بخشــی از آن محرمانه باشد. از 
جمله این اطلاعــات می توان به بولتن های 
خبری محرمانه ای اشــاره کــرد که در این 
خبرگزاری تهیه و برای مقامات ارشد کشور 
ارسال می شد. خبرگزاری فارس خودش نیز 

بخشی از این ماجرا را تأیید کرده است. 
جمعه هفته پیش بود که خبرگزاری فارس 
مورد حمله یک گــروه هکری به نام »بلک 
ریوارد« قــرار گرفت. در همــان زمان این 
خبرگــزاری حمله هکــری را تأیید کرد. از 
طرف دیگر ســایت خبرگزاری فارس برای 
دقایقی به طور کامل از دسترس خارج شد. 
بعد از این ادعا شــد که حجم قابل توجهی 
از اطلاعات این خبرگزاری به ســرقت رفته 

است. 
گروه فنــی خبرگزاری فارس در واکنش به 
این اتفاق بیانیه ای منتشــر کــرد و درباره 
جزئیــات حادثــه توضیح داد. گــروه فنی 
فــارس در اطلاعیه شــماره یک خود پس 
از هک شدن ســایت این خبرگزاری اعلام 
کرد: »بــه دنبال عملیــات پیچیده هک و 
حمله ســایبری از شامگاه جمعه، دسترسی 
برخــی کاربران به وب ســایت خبرگزاری 
فارس مختل شد. گروه فنی از همان دقایق 
اولیه منشا و شیوه نفوذ هکرها را شناسایی 
کرد و عملیات خنثی ســازی این حملات را 
آغاز نمود. حملات ســایبری به خبرگزاری 
فارس تقریبــا بدون وقفه و همــه روزه از 
کشــورهای مختلف از جمله سرزمین های 
اشــغالی انجام می شــود. در حــال حاضر 
وب ســایت خبرگزاری فارس و سایت های 
زیرمجموعه توســط ۵۰۰ ماشــین و سرور 
در ۳ دیتاســنتر از جمله دیتاسنتر مرکزی 
خبرگزاری پشتیبانی می شود. بررسی تمام 
این ماشین ها و سرورها و رفع آلودگی های 
احتمالی زمان بر است و ممکن است برخی 
با  ســرویس های خبرگزاری را چند روزی 
مشــکل مواجه کند. در حمله اخیر هکرها 
فقــط توانســته اند اطلاعــات و اخبار روز 
جمعــه را از بین ببرند و ســایر اطلاعات و 
دیتابیس های خبرگزاری در دسترس است. 
همچنین ادعاهای مربــوط به حذف ۲۵۰ 
ترابایــت اطلاعات یا پخــش فیلمی به نام 
دوربین مدار بسته، صحت نداشته و مربوط 

به خبرگزاری فارس نیست.«
با ایــن حال گروه بلک ریــوارد خیلی زود 
شــروع به انتشــار اطلاعات به سرقت رفته 
کــرد. از جمله این اطلاعــات فیلم دوربین 
مداربســته ای بود که ادعا می شد مربط به 
رفتــار خصوصی و خارج از عــرف یکی از 
خبرنــگاران این ســازمان در محیط کاری 
اســت. این ادعــا هرچند از ســوی منابع 

رسمی تکذیب شد، اما انتشار این ویدئو در 
شبکه های اجتماعی بازخورد زیادی داشت. 
ضمن این که برخی از کاربران با بررســی 
جزییات فیلم منتشــر شــده تأکید کردند 
که فضایی که فیلم دوربین مدار بســته آن 
منتشر شده مربوط به کافه خبر خبرگزاری 
فارس اســت. به هرحــال ادعاهای مختلف 
واکنش تدافعــی حامیان خبرگزاری فارس 

را در پی داشت. 
یکی از نمایندگان تهران در مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه ترور رسانه ای نسبت 
به خبرنگار فارس صورت گرفته است، گفت 
کــه خبرنگاران آبروی خــود را برای حفظ 
نظام و انقلاب به میدان آورده اند. به گزارش 
ایســنا، علی خضریان در جلسه علنی هفته 
پیش مجلس در تذکری گفت: »در اتفاقات 
اخیر جریان ضدانقلاب نتوانســت اکثریت 
جامعه ایران عزیز را بــا خود همراه کند و 
فضا را به سمت ایجاد چالش جدیدی ببرد 
لذا این جریان همچون دهه ۶۰ به ســمت 
ترور رفته است؛ یکی از ترورهای اخیر، ترور 
رســانه ای یکی از خبرنــگاران فارس به نام 

آقای سید احسان حسینی است.«
ادامــه داد: »همان طور  نماینــده تهــران 
کــه روزی تذکــری درباره مشــکل ایجاد 
شــده برای یک بانوی خبرنگار در ورودی 
بیمارســتان دادم، امروز هــم درباره ترور 
رســانه ای رخ داده نســبت به آبروی یک 

خبرنگار تذکر می دهم.«
خضریان در پایان گفــت: »به همه جامعه 
خبرنگاری کشــور و جبهه فرهنگی انقلاب 
اســلامی خدا قــوت می گویــم که زحمت 
می کشــند و آبــروی خود را بــرای حفظ 
نظام و انقلاب به میدان آورده اند. دســتان 
همــه خبرنگارانــی را می بوســم که برای 
حفظ انقلاب اســلامی زحمت می کشند.« 

عبارت بوســیدن دست خبرنگار با توجه به 
فیلم منتشر شــده از خبرگزاری فارس در 
شــبکه های اجتماعــی واکنش های زیادی 

داشت. 
جــدای از این نیــز دســتگاه قضایی هم 
وارد عمل شــد. پس از حمله ســایبری به 
خبرگــزاری فــارس و انتشــار بخش قابل 
توجهــی از اطلاعات شــخصی خبرنگاران 
و کارکنــان ایــن مجموعــه، رئیــس کل 
دادگستری استان تهران دستور بررسی این 
موضوع را صادر کرد. به گزارش ایســنا به 
نقل از واحد رســانه و ارتباطات دادگستری 
کل اســتان تهران، »در پی حمله سایبری 
به خبرگزاری فارس و انتشــار بخش قابل 
توجهی از اطلاعات شــخصی خبرنگاران و 
کارکنــان این مجموعه، علی القاصی رئیس 
کل دادگستری اســتان تهران به دادسرای 
عمومی و انقلاب تهــران ماموریت داد تا با 
تشــکیل کارگروهی تخصصی متشــکل از 
کارشناســان فنی و ضابطان ذی ربط نسبت 

به بررسی ابعاد این موضوع اقدام کند.« 
رئیس کل دادگســتری استان تهران تاکید 
کرده در صــورت احراز هرگونــه قصور یا 
تقصیر از سوی اشخاص نیز اقدامات قانونی 

لازم صورت گیرد. 
القاصــی همچنین از دادســرای عمومی و 
انقلاب تهران خواســت تا بــا بهره گیری از 
ظرفیت ضابطین تخصصــی و به طور ویژه 
پلیس فتا، از هر گونه سواســتفاده احتمالی 
از اطلاعــات خبرنــگاران و کارکنــان این 

مجموعه پیشگیری به عمل آید.
امــا ماجرا فقط بــه این ختم نشــد. گروه 
بلک ریوارد اطلاعات بیشــتری را منتشــر 
کرد. این گــروه بولتن ها و فایل های صوتی 
از جلســاتی را منتشر کرد که ادعا می شود 
محرمانه هستند. انتشــار این اطلاعات در 

شبکه های اجتماعی بازخورد زیادی داشت. 
در واکنش به این موضوع خبرگزاری فارس 
با انتشــار یک رشــته توییت، ضمن تایید 
خبــر هک شــدن این خبرگزاری توســط 
گروه »بلک ریــوارد«، پذیرفت، بولتن های 
محرمانه ایــن خبرگزاری که »برای آگاهی 
برخی مســئولان« تهیه شــده، در اختیار 
هکرها قرار گرفته اســت. ایــن خبرگزاری 
اصولگــرا، محتوای بولتن هــای محرمانه را 
»رصد شنیده های محافل رسانه ای، شایعات 
رســانه های  ادعاهای  و  مجــازی  فضــای 
بیگانــه« معرفی کرده که فــارس، »امکان 

صحت سنجی« آن ها را نداشته است.
در توضیحات خبرگزاری فارس آمده است: 
»گروه هکری یک ســرویس جاسوسی که 
خود را »پاداش ســیاه« معرفی می کند در 
ســاعت ۲۰ و ۴۰ دقیقه روز جمعه با نفوذ 
به برخی ســرورهای فارس بــرای دقایقی 
اطلاعیه خــود را روی ســایت خبرگزاری 
منتشــر و اعلام کرد اطلاعــات خبرگزاری 
فارس را کاملا از بین برده اســت. به دنبال 
این اقدام فعالیت ســایت حدود یک روز و 
نیم برای کشــف منشا آلودگی متوقف شد 
که البته بعضی ســرویس ها مثل سیســتم 
کامنت گذاری تا ارتقای امنیت شبکه موقتا 
غیر فعال شده است. این گروه مدعی شده 
بود که کلیــه اطلاعات خبرگزاری فارس را 
از بین برده اســت و تلاش داشــت فعالیت 
خبرگــزاری فارس را به صــورت بلندمدت 
متوقف کند که عملا به جز حذف اطلاعات 
روز جمعه موفق به این کار نشــد. همزمان 
جریان رســانه ای این سرویس جاسوسی با 
اقدامات سخیف و دروغین، ترور شخصیت و 
تهدید خبرنگاران را در دستور کار قرار داد. 
همچنین جزوه مربوط به رصد شنیده های 
محافل رســانه ای، شــایعات فضای مجازی 
و ادعاهــای رســانه های بیگانــه که امکان 
فارس  برای خبرنگاران  آن  صحت ســنجی 
میســر نبود، جهت بهره برداری رسانه ای و 
خنثی سازی شایعات آرشیو شده و یا برای 
آگاهی برخی مســئولان و موثرین ارســال 
می شــد. این جریان رسانه ای از این مطالب 
به عنوان اخبار ســری نامبرده و در مواردی 
با تغییــر و مخدوش کردن برخی عبارات و 
واژه ها مطالب جعلی را به عنوان خبر و سند 

جلوه داده است.«
پیش از این بارها در فضای رسانه ای کشور 
پیامدهای بولتن نویســی برخــی نهادها و 
رسانه ها گوشزد شــد. برخی بولتن نویسی 
را در جهت کانالیزه کردن برخی مسئولان 
ارشــد وتحت تاثیــر قــرار دادن آنها برای 
ارزیابی می کردند.  بزرگ  تصمیم گیری های 
از این منظر نیز تدوین و نگه داری مطالبی 
به عنوان بولتن، آســیب های امنیتی زیادی 
دارد که دسترسی کسانی غیر از مخاطبان 

آن، می تواند از جمله این موارد باشد. 

حمله سایبری به خبرگزاری فارس دردسرساز شد؛ 

پیامدهای بولتن نویسی 

همدلی| از هفته گذشــته تا کنون دانشجویان در دانشگاه 
های مختلف کشور دچار مســمومیت شدند. موضوعی که 
ابعاد آن گســترده اســت و تنها محدود به یک دانشگاه و 
شهر نمی شــود. به گفته منابع رسمی تخمین زده می شود 
که تعداد دانشــجویان مسموم شده بیشــتر از ۱۲۰۰ نفر 
باشد. طبق اعلام رسمی تاکنون این اتفاق در دانشگاه های 
صنعتی اصفهان، خوارزمی کــرج، علامه طباطبایی تهران 
و صنعتی اراک رخ داده اســت. موضوعــی که واکنش تند 
دانشجویان را در پی داشته اســت. تشکل های دانشجویی 
می گویند این ماجرا مشــکوک اســت. این اتفاق در حالی 
رخ می دهد که دانشــگاه های مختلف کشور از ابتدای مهر 
همزمان با بازگشــایی دانشگاه ها شاهد اعتراض دانشجویان 
و برخی محدودیت ها از ســوی متولیان این مراکز آموزشی 

بوده اند.
تعدادی از دانشجویان دانشگاه صنعتی اصفهان چهارشنبه 
شــب، ۲ آذر ماه با علائمی شامل دل درد، دل پیچه، اسهال 
و اســتفراغ به درمانگاه این مرکز آموزشی مراجعه کردند. 
به گفته دانشــجویان حاضر در محل، شرایط به نحوی بوده 
که برخی از تخت های خوابــگاه را به مرکز درمانی منتقل 
می کردند که بتوانند پاسخگوی دانشجویان مراجعه  کننده 

باشند.
اگرچه دانشجویان مســموم دانشگاه صنعتی اصفهان دچار 
علائم گوارشــی بودند، اما مســئولان این دانشــگاه اعلام 
کرده اند که دلیل مســمومیت دســته جمعی دانشــجویان 

مشخص نیست و چرایی این ماجرا در حال بررسی است.
ســعید مســتاجران، مدیر روابط عمومی این دانشــگاه در 
گفت وگویی با دفتر اصفهان خبرگزاری دانشــجویان ایران 
در این رابطه گفت: »مســمومیت غذایی دانشجویان هنوز 
محرز نشــده است. ظاهرا این وضعیت ناشی از یک بیماری 
ویروســی است و این بیماری ویروســی امکان انتقال از هر 
چیزی را دارد. کارشناســان در حال پی گیری هســتند تا 
دلیل این بیماری مشــخص شود. تنها کســانی که غذای 
سلف دانشگاه را مصرف کرده اند، دچار این بیماری نشده اند. 
در میان مراجعه کنندگان، کســانی هــم بوده اند که غذای 
ســلف را مصرف نکرده اند.« بر مبنای اظهار نظر مسئولان 

دانشــگاه اصفهان، علت اصلی مسمومیت دانشجویان هنوز 
مشخص نیست اما دانشجویان این مرکز آموزشی، »کیفیت 
غیراستاندارد غذایی« را عامل اصلی بیمار شدن دانشجویان 
می دانند. کانال تلگرامی انجمن صنفی دانشــجویان در این 
زمینه نوشت: »جمعیت دانشجویان مسموم به نحوی است 
کــه امکانات بهداری دانشــگاه توان پشــتیبانی ندارد و از 
خوابگاه دانشجویان، تخت و چوب لباسی )برای سرم( جهت 
رســیدگی به وضعیت دانشجویان مسموم شده، به بهداری 

منتقل شده است.«
بعد از این رئیس دانشــگاه صنعتی اصفهان به طور رسمی 
اعلام کرد که تعداد دانشجویان مسموم شده بیشتر از ۳۰۰ 
نفر اســت.  ســیدعلی میرمحمدی میبدی، رئیس دانشگاه 
صنعتی اصفهان، با انتشــار ویدئویی که در سایت دانشگاه 
صنعتی اصفهان تلاش کرد که منشــأ این مســمومیت را 
ناشــناخته بداند و تأکید کند که ربطی به آلودگی غذایی و 
آشامیدنی دانشجویان ندارد. میرمحمدی میبدی در نهایت 

از دانشجویان و خانواده هایشان عذرخواهی کرد.
امــا با تکــرار همین اتفــاق در دانشــگاه های دیگر ماجرا 
ابعاد تازه ای به خود گرفــت. کانال تلگرامی انجمن صنفی 
دانشــجویان کشور، حوالی نیمه شب گذشته )پنج شنبه ۱۰ 
آذر( نوشــت: »بنا به اخبار رســیده از دانشجویان دانشگاه 
خوارزمــی واحد کرج، جمــع کثیری از دانشــجویان این 
دانشــگاه به دلیل مصرف غذای شب گذشته سلف، مسموم 
شــده و دچار تهوع، بدن درد و لرز شده اند و بحران مسئله 
تا حدی اســت که درمانگاه ســرم و مکان برای رسیدگی 
به دانشــجویان ندارد و داروخانه دانشگاه تعطیل است و به 
دانشجویان دختر اجازه خروج از خوابگاه در این زمان داده 
نمی شــود تا بتوانند خود به وضعیت سلامتی شان رسیدگی 

کنند.
ایسنا گزارش داده که بررسی ها حاکی از آن است که چند 
ســاعت پس از مراجعه موارد اولیه دانشجویان، تعداد آنها 
افزایش یافته و درمانگاه با ازدحام دانشجویان بیمار مواجه 
شــد. برخی از دانشجویان نیز به مراکز درمانی استان اعزام 
شــده اند. اگرچه آمار رسمی در ارتباط با این موضوع اعلام 
نشــده اما برخی تعداد این افراد را ۶۰۰ نفر اعلام کرده اند. 

یکی از دانشجویان این دانشگاه در گفت وگو با ایسنا در این 
زمینه اظهار کرد: »وضعیت دانشگاه به معنای واقعی کلمه، 
افتضاح بود. یک اتوبوس برای انتقال دانشــجویان مسموم 
شده به محوطه دانشگاه آمد تا بچه ها را به بیمارستان کوثر 
کــرج منتقل کند. ظرفیت اتوبوس پر شــد و برای همه جا 

نبود.«
در ماجرای دانشگاه خوارزمی نیسز این دانشگاه سعی کرد 
که موضوع مسمومیت غذایی را رد کند. روابط عمومی این 
دانشــگاه درباره وضعیت پیش آمده توضیحاتی داد و گفت: 
»نکته قابل ذکر بررسی اتوماسیون غذای دانشجویی نشان 
می دهد تعدادی از مراجعه کننــدگان به درمانگاه از غذای 
دانشگاه اســتفاده نکرده بودند.« یک دانشجو دراین باره به 
ایسنا گفته: »ادعای دانشگاه به هیچ وجه پذیرفتنی نیست؛ 
تمام دانشــجویانی که بیمار شده اند از غذای سلف مصرف 

کرده اند.«
حســین فاضلی هریکندی رئیس کل دادگســتری استان 
البرز در رابطه با مسمومیت تعدادی از دانشجویان دانشگاه 
خوارزمی کرج اظهار کرد: »حدود ۱۶۰ نفر از دانشــجویان 
دانشــگاه خوارزمی کرج با علائم شکم درد و مسمومیت به 
مرکز درمانی دانشــگاه مراجعه کردند که خوشبختانه مورد 
خاصی نبوده و تمام دانشــجویان به صورت سرپایی درمان 
شدند.« فاضلی هریکندی بیان کرد: »دستورات قضایی لازم 
برای بررســی علت و منشاء مسمومیت دانشجویان دانشگاه 
خوارزمی صادر شــده است. دانشــگاه نیز در حال پیگیری 
موضوع است تا علت مسمومیت دانشجویان مشخص شود.«

همچنین تعدادی از دانشــجویان دانشــگاه صنعتی اراک به 
دلیل مصرف غذای سلف دچار علائم مانند بدن درد، اسهال 
و اســتفراغ شده اند. برخی از دانشــجویان نیز به بیمارستان 
منتقل شــده اند. کانال تلگرامی انجمن صنفی دانشــجویان 
کشــور درباره این موضوع نوشت: »مســئولان دانشگاه ادعا 
کرده انــد که دلیل وضعیــت، ابتلای دانشــجویان به نوعی 
ویروس است اما این ادعا براساس تجربه و مشاهده شده اخیر 
در دانشــگاه صنعتی اصفهان، ادعایی باطل است.« جدای از 
این منابع دانشــجویی گــزارش داده اند که مشــابه همین 

مسمومیت در دانشگاه علامه طباطبایی نیز رخ داده است. 

بحران سلامت در دانشگاه های کشور؛

مسمومیت صدها دانشجو در کمتر از 10 روز
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